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România a încarcat în sistem toate raspunsurile la observatiile Comisiei Europene

pe proiectul Planului National Strategic

România a încarcat în sistem, în data de 30 septembrie, toate  raspunsurile la observatiile Comisiei

Europene pe proiectul Planului  National Strategic (PNS) 2023-2027, a anuntat, marti, ministrul 

Agriculturii si Dezvoltarii Rurale, Petre Daea.

"Dupa ce Planul National Strategic a fost inserat în procedurile tehnice  pe care le-a impus Comisia, evident ca a

fost o serie întreaga de  observatii, care nu au fost putine. Au fost peste 370 de observatii, pe  care a trebuit sa le

analizam împreuna cu fermierii si am aici  reprezentantii structurilor fermierilor, organizatiilor de fermieri,  carora

vreau sa le multumesc pentru efortul depus, pentru solutiile  propuse, pentru angajarea pur si simplu alaturi de

echipajul  administrativ de la Ministerul Agriculturii, în asa fel încât sa modelam  Planul National Strategic, pentru

a putea fi aprobat. Sigur, mai sunt  elemente de corectat, dar va spun, spre satisfactia mea si spre  multumirea pe

care am manifestat-o si o manifest fata de activitatea în  comun pe care am desfasurat-o în perioada aceasta, pe

data de 30  septembrie România a depus, a încarcat în sistem, toate observatiile pe  care le-a avut Comisia vizavi

de proiectul Planului National Strategic  al tarii", a precizat Petre Daea, într-o conferinta de profil.

El a transmis ca a constatat "o întelegere deplina" din partea  comisarului european pe agricultura la solicitarile

României vizavi de  PNS.

"Am fost personal la o întâlnire cu comisarul pe probleme de agricultura  pentru a interpreta împreuna, în interesul

tarii si în folosul  fermierilor, acele masuri necesare care trebuie sa fie prinse în Planul  National Strategic. Am

putut constata întelegere deplina la comisar si  am venit în tara cu raspunsul "da" la solicitarile pe care noi le-am 

avut în echipajul acesta al întelegerii pe un proiect atât de necesar  pentru agricultura tarii", a adaugat oficialul

MADR.

În opinia sa, agricultura României este alimentata 75% din fonduri  europene, iar din acest punct de vedere este

nevoie de a analiza, folosi  si gestiona cu atentie banii europeni.

"As vrea sa fac o precizare extrem de importanta din punctul meu de  vedere: agricultura Ţarii Românesti este

alimentata 75% din fonduri  europene. Acest lucru ne pune în situatia de a analiza bine cum folosim  banii si ce

proiectii sanatoase, obiective necesare, punem în Planul  National Strategic. Pe de alta parte, trebuie sa fim atenti

la  gestionarea acestor bani, care trebuie sa fie folositi cum se cuvine în  agricultura", a explicat Petre Daea.

Pe de alta parte, ministrul a mentionat ca România a facut salturi  deosebite din punct de vedere al randamentelor

si al calitatii  productiilor având aceste resurse financiare de la UE.

"Banii europeni trebuie sa fie folositi cum se cuvine în agricultura,  iar fermierii au facut dovada aceasta de la

integrarea în Uniunea  Europeana, prin dibacia lor, prin gradul lor de preocupare, prin  administrarea corecta a

celor doua fonduri - FEADR si FEGA. România a  facut salturi deosebite din punct de vedere al randamentelor,

din punct  de vedere al organizarii fermelor, din punct de vedere al calitatii  productiilor si mai ales din punct de

vedere al folosirii terenului.  România are la aceasta data un prag calitativ ridicat. Sunt fermieri  foarte bine asezati

în spatiul economic, sunt fermieri de top la nivelul  Uniunii Europene, având o dotare care le permite, cum au facut

dovada  si anul acesta, sa foloseasca conditiile meteo sau sa se adapteze la  conditiile meteo, prin viteze de lucru

foarte ridicate, care ne dau  sansa productiilor de timp", a mai spus ministrul Agriculturii.
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